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PROTOKÓŁ 

XXVIII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 29 grudnia 2009 r. 

 

 

Posiedzenie XXVIII Sesji rozpoczął o godz. 1000 Przewodniczący Rady Jan Piskor 

wypowiadając słowa: „Otwieram XXVIII Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący przywitał zaproszonych gości, radnych oraz sołtysów. Na 

posiedzenie Rady Gminy przybyło 15 radnych w związku, z czym Przewodniczący Rady Jan 

Piskor stwierdził prawomocność obrad (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).  

Przewodniczący Rady zaproponował aby do porządku obrad wprowadzono dwa 

dodatkowe punkty dotyczące wystąpień zaproszonych gości, tj. Pana Andrzeja Szejerki  

z Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Województwa Pomorskiego Oddział Terenowy  

w Kwidzynie oraz Pana Wojciecha Pałki z Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych  

w Kwidzynie. 

Radni przyjęli jednogłośnie następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 
2. Wystąpienie przedstawiciela Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych Województwa 

Pomorskiego OT w Kwidzynie.  
3. Wystąpienie przedstawiciela Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych w Kwidzynie.  
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych w okresie między sesjami. 
6. Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Sadlinki na 2009 r. 
7. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sadlinki na 2010 r. 
8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XII/97/2008 Rady Gminy Sadlinki z dnia 8 

lutego 2008 r. w sprawie wyemitowania obligacji przez Gminę Sadlinki oraz określenia 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

9. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na dofinansowanie przedsięwzięcia pn.  
„Rozbudowa Stacji Uzdatniania wody w miejscowości Glina i Wiśliny ‘’. 

10. Uchwała o zmianie uchwały Nr XXXII/184/2006 Rady Gminy Sadlinki z dnia 15 marca 
2006 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009-2011 . 

11. Uchwała w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sadlinki na 2010 r.  

12. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski. 
15. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 
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Ad. 2. 

 W związku z tym, że na sesję nie przybył Pan Andrzej Szejerka punkt 2 porządku 

obrad nie był omawiany.  

 

Ad. 4. 

 Radni nie wnieśli interpelacji i zapytań.    

 

Ad. 5. 

E. Krajewska – Wójt - przedstawiła informację na temat spraw realizowanych  

w okresie między sesjami.  

 

Ad. 6. 

  J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/253/2009 z dnia 29 

grudnia 2009 r. w sprawie zmian budżetu Gminy Sadlinki na 2009 r.    

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.    

 

Ad. 7. 

J. Piskor – Przewodniczący Rady – poprosił Panią Wójt o omówienie uchwały  

Nr XXVIII/254/2009 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sadlinki na 2010 rok.  

E. Krajewska – Wójt – omówiła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Sadlinki na 2010 rok kładąc nacisk na przedstawienie zadań inwestycyjnych jakie będą 

realizowane na terenie gminy w roku 2010.  

G. Podgórska – Skarbnik – odczytała Uchwałę Nr 190/g264/P/II/09 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 10 grudnia 2009 r. w 

sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Sadlinki na 2010 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego z objaśnieniami.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – odczytał uchwałę Nr XXVIII/254/2009 w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Sadlinki na 2010 rok.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 8.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady - odczytał Uchwałę Nr XXVIII/255/2009 z dnia 29 

grudnia 2009 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XII/97/2008 Rady Gminy Sadlinki z dnia 8 

lutego 2008 r. w sprawie wyemitowania obligacji przez Gminę Sadlinki oraz określenia zasad 

ich zbywania, nabywania i wykupu.   
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Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 9. 

  J. Piskor – Przewodniczący Rady - poprosił Panią Wójt o omówienie uchwały  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa Stacji 

Uzdatniania wody w miejscowości Glina i Wiśliny”.  

 E. Krajewska – Wójt – w tym przypadku lepiej jest wziąć kredyt z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku, ponieważ jeżeli go 

otrzymamy to po spłaceniu 50% wartości kredytu 30% zostanie umorzone.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady - odczytał Uchwałę Nr XXVIII/256/2009 z dnia  

29 grudnia 2009 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na dofinansowanie przedsięwzięcia  

pn. „Rozbudowa Stacji Uzdatniania wody w miejscowości Glina i Wiśliny”.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 10.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady - odczytał Uchwałę Nr XXVIII/257/2009 z dnia 29 

grudnia 2009 r. o zmianie uchwały Nr XXXII/184/2006 Rady Gminy Sadlinki z dnia 15 marca 

2006 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2009 – 2011. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   

 

Ad. 11.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady – czy są pytanie dotyczące tej uchwały? 

 M. Zdankiewicz – radny – interesuje mnie pkt 4 na ostatniej stronie. Czy kwota 

2.000,00 zł przeznaczona jest na finansowanie Komisji? 

 J. Piskor – Przewodniczący Rady – ta kwota przeznaczona jest na finansowanie 

komisji.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady - odczytał Uchwałę Nr XXVIII/258/2009 z dnia 29 

grudnia 2009 r. w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sadlinki na 2010 rok. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu,  

w związku z czym uchwała została przyjęta jednogłośnie.   
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Ad. 12. 

Za przyjęciem protokółu obrad z XXVII Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 15 

radnych uczestniczących w posiedzeniu w związku z czym protokół został przyjęty 

jednogłośnie.   

 

Ad. 3.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady – przywitał Pana Wojciecha Pałkę przedstawiciela 

Kwidzyńskiego Związku Spółek Wodnych w Kwidzynie.  

 Jak postępuje sprawa pomp, które mają przepompować wodę do Wisły? 

 W. Pałka – przedstawiciel KZSP w Kwidzynie – przepraszam za spóźnienie. W tym 

roku mamy bardzo poważny problem z podtopieniami. Zanim doszło do weekendowego 

deszczu w miesiącu lipcu już były sygnały, że wystąpią problemy z podtopieniami. Staraliśmy 

się już wtedy obniżyć piętrzenie wody. 

 Jak Państwu wiadomo na wniosek Pana Marszałka i Pana Starosty został powołany 

zespół, który swoją pracę rozpoczął od ustalenia tematu opracowania. Za to opracowanie 

pieniądze ma wyłożyć Urząd Marszałkowski. Pozostaje tylko jedno otwarte pytanie kiedy to 

opracowanie powstanie.  

 Wmówiono wielu ludziom, że jest to rzeka naturalna, ale to jest nieprawdą. Na 

początku XX wieku uregulowano tą rzekę tak aby mogły spływać do niej wody z Niziny 

Kwidzyńskiej. Ta rzeka była kiedyś spławna, pływały po niej barki, a dzisiaj wysokość lustra 

wody nie przekracza nawet 1 m.  

 Uczestniczyłem w spotkaniu w Warszawie gdzie otrzymaliśmy informację, że  

melioracje nie stanowią priorytetu zaś głównym celem jest budowa przystani.  

 W grudniu odbyło się spotkanie Izb Rolniczych, gdzie uczestniczyłem w nim wraz z 

Panem Pabianem. Dotarliśmy do Pana Plocke – Ministra Rolnictwa, gdzie przedstawiliśmy 

problem, obiecał wsparcie. 

Moim zdaniem tych spraw nie uda się załatwić bez spraw sądowych na drodze 

cywilnej. Rolnicy z Lipianek, Podzamcza, Janowa skierowali sprawę do sądu na drodze 

powództwa cywilnego. To wygląda tak, ze najpierw dąży się do ugody i jeżeli się jej nie 

osiągnie to dopiero jest sprawa sądowa. Jako Spółki Wodne dotarliśmy do ludzi, którzy 

wygrali sprawy sądowe z RZGW.  

E. Krajewska – Wójt -  spotkanie z rolnikami może odbyć się albo w Sadlinkach lub 

na terenie Kwidzyna. Musimy wspierać poszkodowanych rolników.  

A jak zajmuje Pan stanowisko co do zarzutów Pana Starosty.  Chodzi o to iż rocznie jest 

odtwarzanych tylko 3% rowów,  a przecież sprawa odtworzenia zależy od wpływu pieniędzy.  
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W. Pałka – przedstawiciel KZSP w Kwidzynie – atakowanie spółek wodnych jako 

winnego tego zaniedbania jest niesłuszne i nieprawdziwe. Spółki wodne robią za mało to fakt 

ale winić ich za taki stan rzeczy to jest po prostu wygodna teza.  

Walczę o dotację państwową na odpowiednim poziomie. Funkcjonuje porozumienie 

pomiędzy wojewodą a marszałkiem, żeby do robót dołożyć 30% pieniędzy. Ale to jest tylko 

zapis na papierze bo otrzymałem tylko 4% w roku ubiegłym, natomiast w tym roku nie 

otrzymaliśmy nic.   

J. Piskor – Przewodniczący Rady – każdy z rolników musi sam wystąpić z pozwem 

do sądu. Jak wiemy takie sprawy ciągną się bardzo długo. Pan Starosta Fortuna będzie dbał 

o Podzamcze, Pastwę itd. Dla mnie to jest takie mętne, że najpierw robi się opracowanie w 

Gdańsku, ile to potrwa? A czy rzeka Liwa nie leży w granicach parku Krajobrazowego? A jak 

tak czy wtedy nie będą utrudnione prace związane z jej regulacją? 

B. Filar – sołtys – odpowiedzialność za taki stan rzeczy musi być. Zrzucanie winy na 

Spółki Wodne nie jest też do końca prawdziwe. Czy pozwy cywilne będą tego nie wiem. Ale 

trzeba się przez to przebić, ktoś musi to czuć. Dawanie 500 zł dla rolnika jest upokarzające 

jeżeli straty sięgają kilkadziesiąt czy kilkaset tysięcy złotych. Potem na różnych spotkaniach 

się mówi, że przecież udzielono pomocy rolnikowi.  

Byłem ubezpieczyć pola od zalania, to od razu się dowiedziałem, że stawka wzrośnie 

ponad 30% jeżeli pola położone są przy kanałach.  

A. Zorena – radny powiatowy – analizowałem materiały z posiedzenia zespołu. 

Moim zdaniem  RZGW  nie będzie partycypować w kosztach tego zespołu. Zanim znajdą się 

pieniądze to upłynie bardzo dużo czasu i znowu pojawią się inne problemy.  

 J. Piskor – Przewodniczący Rady -  w kuluarach dowiedziałem się, że 30% pieniędzy 

w Urzędzie Marszałkowskim trafiło na melioracje.  

E. Krajewska – Wójt – trzeba się wzajemnie dopingować aby te zasady zmienić. 

Chciałabym posłuchać tego co mówią te osoby, które wygrały procesy z RZGW. Myślimy 

trochę po staremu, chcemy kapitalizm a myślimy po komunistycznemu. Winny musi być, 

musimy o tym mówić. Trzeba gnębić instytucję odpowiedzialną za taki stan rzeczy. Mam 

pytanie do Pana Pałki dotyczące zaorywania rowów. Czy to jest problem mało ważny czy 

istotny? 

W. Pałka – przedstawiciel KZSP w Kwidzynie – ten problem jest duży, zwłaszcza  

u nas na Nizinie Kwidzyńskiej. Mieliśmy teren dobrze przygotowany do melioracji ale trudny 

w uprawie ze względu na gęstą sieć rowów. Zasypywanie rowów to poważne wykroczenie 

ale też samo zaorywanie do samych burt rowów jest niekorzystne. Jeżeli dojdzie do spraw 

sądowych to trzeba się liczyć, że te zasypane rowy są na mapach ewidencyjnych.  
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Drugą sprawą jest sposób użytkowania gruntów, które zostały przekwalifikowane. 

Dużo się tego robiło a nikt tego nie zgłosił do spółek. Ja przynajmniej nie pamiętam jak 

pracuje w nich 14 lat, że ktoś z tym przyszedł do nas. 

B. Krzemień – radny – swego czasu była mowa o zastawkach ale wynika z tego, że 

nie mamy na co liczyć. 

W. Pałka – przedstawiciel KZSP w Kwidzynie – Pan Pabian ostro krytykuje te 

zastawki. Co roku jest to wpisywane w budżet ale nikt tego nie realizuje.   

Mieliśmy spotkanie ze spółkami wodnymi w Nowym Dworze Gdańskim. Te spółki 

pracują od przypadku do przypadku. W ubiegłym roku część spółek wodnych zostanie 

zlikwidowana. My nie mamy się czego wstydzić dogadujemy się z rolnikami i działamy. 

Cześć spółek powstała tylko dlatego, że nie płaci się podatku dochodowego a cały zysk  

przeznacza się na funkcjonowanie spółki. 

W. Wiśniewski – radny -  w latach 80  był problem z firmą ubezpieczeniową PZU, 

która chciała zejść z terenu Sadlinek w szczególności z Olszanicy. Osobiście mam grunty 

rolne koło trzech kanałów. Kanał przy szkole był hakowany trzy lata temu a teraz możemy po 

nim chodzić. RZGW w Gdańsku ma 1,5 mln złotych na płace  i inwestycje to co oni tak 

naprawdę mogą zrobić. Jest aktualnie projektowana trzecia elektrownia na Nogacie  

i piętrzenie musi być. Jak spadnie u nas trochę wody to wtedy staje się problem.  

W. Pałka – przedstawiciel KZSP w Kwidzynie – RZGW nie utrzymuje się z tego co 

zarabia. Ta instytucja podlega pod Ministerstwo Ochrony Środowiska, które ma bardzo dużo 

pieniędzy zwłaszcza teraz kiedy jesteśmy członkiem Unii Europejskiej. Jak są inne priorytety 

to RZGW nie dostanie pieniędzy. Dopóki sprawy sądowe nie przyniosą rezultatów to tak 

będzie jak jest.  

J. Gutmański – sołtys – czy jest uwzględniana budowa zbiornika wodnego na jazie  

w Białkach? 

W. Pałka – przedstawiciel KZSP w Kwidzynie – nie ma sensu budować zbiorników 

retencyjnych jeżeli koryto rzeki nie jest doprowadzone do porządku. Dopóki nie zostanie 

doprowadzone do porządku jezioro Dzierzgoń to nowe zbiorniki retencyjne napełnią się w 

ciągu kilku godzin. Rezerwat w Białej Górze jest z drugiej strony za skarpą i z tego co się 

orientuję to nie ma wpływu na inwestycje jeżeli chodzi o modernizację rzeki Liwy.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady - podziękował Panu Wojciechowi Pałce za 

przybycie na sesję i obszerne przedstawienie tematu.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady – przywitał Pana asp. Jarosława Bieleckiego 

dzielnicowego gminy Sadlinki. 

J. Bielecki – dzielnicowy gminy Sadlinki – omówił stan bezpieczeństwa na terenie 

Gminy Sadlinki.   
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Szanowni Państwo mamy problem z młodzieżą. Są to przede wszystkim dzieci osób, 

które pochodzą z Kwidzyna. Ostatni mieliśmy sprawę znieważenia policjanta na służbie 

przez właśnie młodego człowieka. Skończyło się sprawą w sądzie i wyrokiem 1,5 roku 

pozbawienia wolności w zawieszeniu na 4 lata.  

Następny problem to brak śmietników na posesjach mieszkańców gminy. W tym roku 

nałożyłem dwa mandaty ze względu na brak szamba. Chyba będziemy musieli się przejść po 

gminie z Panem od ochrony środowiska i posprawdzać, kto ma śmietniki. 

E. Gadacz – sołtys -  u nas jest taka sytuacja, że występuje pojęcie mała szkodliwość 

czynu. Giną akumulatory z ciągników albo paliwo ale rolnicy tego nie zgłaszają bo wiedzą, że 

to nic nie da. Jak to zrobić aby ludzie uwierzyli w Policję i otworzyli się na nią. 

J. Bielecki – dzielnicowy gminy Sadlinki -  chcę sobie wyrobić wizytówkę z adresem 

e-mail i niech ludzie piszą na ten adres jak się wstydzą albo się boją. Jak otrzymam 

informacje to przejadę się w to miejsce i zobaczę jak sprawa wygląda. Jeżeli nas będą 

okradać i my nie będziemy interweniować to zjawisko będzie się nasilało.  

B. Filar – sołtys – parę lat temu postawiłem zająca ze słomy. Ja nie ukrywam, że jest 

to dobra wieś. Tak naprawdę teraz zając ten stanowi drogowskaz. Po jakimś czasie ten zając 

został podpalony i spłonął. Postawiłem następnego zająca, który po dziesięciu dniach znowu 

się spalił. 

J. Bielecki – dzielnicowy gminy Sadlinki – to na pewni zrobił ktoś kto tam mieszka. 

To jest zwykłe chuligaństwo. A nie można by było spryskać tego zająca jakimiś środkami 

chemicznymi przeciw palnymi.  

B. Filar – sołtys – a jak by Pan wtedy złodzieja złapał za rękę? 

J. Bielecki – dzielnicowy gminy Sadlinki – to zależy od szkodliwości czynu. 

M. Tumiłowicz – radny – kilka dni temu był pożar w Nebrowie Małym. Wie Pan coś 

więcej na ten temat? 

J. Bielecki – dzielnicowy gminy Sadlinki – z materiałów jakie otrzymaliśmy to było 

zaprószenie ognia.  

J. Piskor – Przewodniczący Rady - podziękował Panu asp. Jarosławowi Bieleckiemu 

za przybycie na sesję i obszerne przedstawienie tematu.  

 

Ad. 13.      

W związku z tym, że radni nie złożyli żadnych interpelacji i zapytań nie było 

odpowiedzi dotyczących tego punktu.   
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Ad. 14. 

Krzemień – radny - na ostatniej sesji rozmawialiśmy o drogach powiatowych. 

Dojechać od krzyżówki do Pana Pabiana to jest bardzo duży problem ponieważ jest 

ślizgawka. Proponuję napisać pismo do powiatu w sprawie tych dróg a nie tak podchodzić, 

że za dwa dni będzie odwilż.  

E. Krajewska – Wójt – rano było odśnieżane. Natomiast powiedziano nam, że dalej 

nie będzie już sypane. Napiszmy pismo w sprawie odśnieżania dróg.  

B. Krzemień – radny – jak były zarządy dróg to nie było limitów tak jak teraz.  

E. Krajewska – Wójt – Pan Kędziora wyjeżdża na drogi tylko wtedy kiedy otrzyma 

telefon ze starostwa.  

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Sadlinki.  

 

 
 
Protokołował  
S. Rogala 
 

 


